
Rada Gminy Kalinowo 

Radni - Sesja 

Protokół nr L 

L Sesja w dniu 18 stycznia 2024  

Obrady rozpoczęto 18 stycznia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:55 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  

2. Mieczysław Głębocki 

3. Lucjan Górski 

4. Małgorzata Karwowska 

5. Ilona Kierkla 

6. Iwona Kulbacka 

7. Dariusz Kuprewicz 

8. Marek Markiewicz 

9. Iwona Michniewicz 

10. Marek Nalewajko 

11. Mariola Raczyńska 

12. Tadeusz Rymarczyk 

13. Bogumiła Skarżyńska 

14. Tadeusz Suchański 

15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mieczysław Głębocki 

 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń: 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń:.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 



NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

a) protokół z 15 grudnia 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

protokół z 15 grudnia 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

b) protokół z 28 grudnia 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

protokół z 28 grudnia 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie sprawozdania znajduje się w nagraniu. 

5. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

- Marek Markiewicz 

- Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, dobrze byłoby unormować ten problem ostatnio z tymi 

wilkami, jaki mieliśmy. Nie mniej jednak, powiem szczerze. Żeby unormować gospodarkę 

leśną, gdzie zgłosić to nie wiem, do ochrony środowiska jako gmina, żeby to zasygnalizować. 

Mimo, że w mediach to się pokazało. I powiem szczerze, że nawet w mojej wiosce pewien 



znajomy dzwonił do mnie, że z mojej drogi nawet wybiegł wilk. Dlatego ja SMS- y rozesłałem, 

żeby zadbać o zwierzęta domowe, bo wilki to są bardzo specyficzne zwierzęta. Najpierw 

pojawia się jeden jakiś zwiadowca, a potem wraca z watahą najprawdopodobniej. To jest jeden 

temat. A drugi, to wspominałem wcześniej o ten dojazd, o wycięcie tych gałęzi, dojazd do mojej 

posesji. To jest gminna droga. Ja przez 20 lat tam odśnieżam, równam. Już nawet nie dzwonię 

do gminy. Ale przynajmniej, żebyście te drzewa wycięli, które ograniczają wjazd pojazdom. A 

tam są dosyć długie, ciężkie pojazdy i z plandekami. Oby żaden się nie uszkodził, bo niestety 

będziemy musieli za to zapłacić. Także też jest problem, bo tam jedno to drzewo, o którym 

wcześniej wspominałem, jest pochylone tak bardzo mocno na ten chodnik, na tą ścieżkę pieszo- 

rowerową, o którą zabiegałem u pana posła. Dziękuję Panu Posłowi za zrealizowanie tej 

inwestycji. Żeby to po prostu zadbać, żeby to nie niszczało. Tyle pieniędzy wydaliśmy. Prawie 

4 mln zł. Dobrze by było to wykonać. To już tam jako tako odśnieżanie jest, także staram się 

przynajmniej przy swojej posesji tam odśnieżać. Nie mniej jednak, żeby o to zadbać. No i tu 

chciałbym podziękować pani Agnieszce z powiatu za bardzo sympatyczny kontakt. Nigdy nie 

było czegoś takiego, że tam pipipipi i sekretarka się włącza. Jak sprawy były załatwione, to 

różnie. Ale przynajmniej pani dziękuję, że jest taki kontakt bardzo sympatyczny. Dziękuję 

bardzo. 

 

- Cezary Michniewicz 

Topola do wycięcia. 

 

- Marek Nalewajko 

Ja to bym tak chciał poprosić wójta, żeby do Wojewódzkiego Zarządu Dróg się odezwał i jak 

nie chcą wycinać tych drzew do Wierzbowa, to niech poobcinają te konary suche. 

 

- Iwona Michniewicz 

Tak, ja jeszcze chciałabym może odnośnie tych wilków, bo tutaj akurat jesteśmy tak 

bezpośrednio zainteresowani, bo to w naszym rejonie była akcja z wilkami. Także może ja bym 

prosiła, żeby zaprosić kogoś z Olsztyna z ochrony środowiska. I po prostu ją tu oświecić 

oczami. Po prostu niech się zainteresują, bo odpowiedź taka, że wilka można jedynie w takich 

przypadkach płoszyć i nagle może robić to sam rolnik. Także prosiłabym, żebym na sesję ktoś 

od nich przyjechał. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) przyjęcia gminnego programu opieki nad zabytkami gminy Kalinowo na lata 2024-2027, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia gminnego programu opieki nad zabytkami gminy Kalinowo na lata 2024-2027,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 



Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

Uchwała nr L/337/2024 

 

b) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu Współpracy Gminy Kalinowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2024 roku, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

- Marek Markiewicz 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu Współpracy Gminy Kalinowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2024 roku,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

Uchwała nr L/338/2024 

 

c) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków gminy Kalinowo, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków gminy Kalinowo,.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

Uchwała nr L/339/2024 

 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 -2035, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 -2035,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

Uchwała nr L/340/2024 

 

e) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2024 rok. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu gminy Kalinowo na 2024 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Mariola Raczyńska 

 

Uchwała nr L/341/2024 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szanowni Państwo, w kolejności zgłoszeń. Choć tutaj jakby powiążę temat wilków. Chciałbym 

przypomnieć, że te wilki na terenie Gminy Kalinowo są od wielu lat. One czasem są, znaczy 

najczęściej przechodzą po terenie naszej gminy. Czasami jest tak, że na jakiś czas się 

zatrzymują. W każdym razie, co chcę przez to powiedzieć? Myśmy występowali w zeszłym 

roku, bo w okolicach Romanowa również. Pisaliśmy do RDOŚ- iu, otrzymaliśmy odpowiedź 

na ileś tam stron. W kwestii płoszenia też zgodę trzeba mieć itd. To są gatunki chronione. Jakby 

nie uciekając od jakiegoś tematu, omówmy się tak, że my postaramy się kogoś właściwego, 

mądrego, na ten temat mającego wiedzę, zaprosić. O tym ostatnim incydencie wiem, że RDOŚ 

został poinformowany. Także to jest jakby wiadomo. A my w najbliższym czasie postaramy 

się kogoś zaprosić z kim moglibyśmy tutaj porozmawiać w szerszym gronie na temat tego 

problemu. Jeśli chodzi o odkrzaczanie, to ja powiem, my dzisiaj nie mamy mocy przerobowych. 

Myśmy zaczęli odkrzaczać, robiliśmy na wielu drogach. Romanowo, Golubie, Mikołajki, 

Kalinowo. Nie będę wymieniał, bo ten problem jest na wielu drogach. W tym momencie nasze 

siły niestety musiały zostać rzucone na akcję zima. W związku z tym, mamy te działania 

wstrzymane. Bardzo dużo roboty mamy na drodze Pisanica- Makosieje. Tam po wichurach tyle 

się nadłamywało gałęzi z topoli. Tu chciałbym zaznaczyć, że to nie są gminne topole, bo one 

rosną na działkach prywatnych. Więc jakby nie mamy zbyt wielkiego wpływu. Myśmy chyba 

wszystkie gminne topole z tej drogi wycięli. A tam wichury nałamały tyle gałęzi, że tam nie 

wiem, czy w ciągu 3 tygodni się wyrobi ekipa ze sprzątaniem tego. Przyjmuję do wiadomości 

temat. Chcąc sprostować, bo tą informację Panie Marku, pan podaje ciągle, a ja jakbym czegoś 

nie wiedział. Pan mówił o jakichś 4 000 000 zł wydatkowanych. Ja sobie nie przypominam, 

żeby Gmina Kalinowo wydatkowała 1 zł na tą inwestycję. To była inwestycja Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Żadne 4 000 000 zł. Panie Sołtysie, kwestia tej topoli. 

Bardzo proszę. Zajdziemy do urzędu, bo problem na czym polega? Pan wie na czym. To jest 

topola rosnąca w działce jeziora. Tylko trzeba papiery załatwić. Pan Marek Nalewajko, też 

odnośnie drzew. Tam jest zgoda wydana na ok. 100 do wycinki, to jest droga wojewódzka. Pani 

Iwona Michniewicz, sprawa wilków. To powiedziałem. I to chyba wszystkie pytania, jakie 

były. Żeby nie zajmować Państwa czasu w ostatnim punkcie, chyba, że coś jeszcze wyniknie. 

Chciałbym tylko poinformować, jeśli chodzi o program Ciepłe mieszkanie. Panie Darku, 

wstępnie mamy termin ustalony, podkreślam wstępnie, na podpisanie umowy 31 stycznia. Ale 

nie jest on jeszcze ostateczny, bo czekamy na odpowiedź z zarządu, czy będzie mógł w tym 

terminie spotkać się z wójtem i skarbnikiem. 

 

- Marek Markiewicz 



 

Jeszcze odnośnie tamtych drzew. Tylko przypominam temat Szczudeł Na jakim etapie to jest? 

Tam miało być to zgłoszone. Ale nic nie wiem na ten temat. To jest pierwsze. A ponad to, nie 

wspomniałem ani słowem, że my jako gmina wydaliśmy jakiekolwiek pieniądze na tą ścieżkę 

pieszo- rowerową. Pośrednio nasze to pieniądze. Bądź co bądź to rządowe, ale na pewno nasze. 

To tylko chciałem sprostować. Tym bardziej jest mi ta ścieżka ważna, bo to była tak jak mówię, 

moja inicjatywa i żal patrzeć, żeby to niszczało. A jest pożytek. Naprawdę społeczeństwo 

korzysta z tego. Jestem zadowolony, że udało się przynajmniej to uzyskać. Szkoda, że pana 

posła nie ma. Ale serdeczne podziękowania jeszcze raz. 

 

8. Wolne wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Markiewicz 

 

Tylko już może nie do przewodniczącego, nie do wójta, tylko do radnej z powiatu, bo 

rzeczywiście troszkę tutaj się zamówiliśmy. Szkoda, że już pan dyrektor opuścił, ale miałbym 

właśnie prośbę. Droga jakby nie było tam krajowa i wjazd właśnie do stacji kontroli pojazdów. 

Tam jest właśnie to pochylone drzewo. To pewnie będzie Was może dotyczyło, a przynajmniej, 

żeby zasygnalizować. Bo to naprawdę szkoda tej ścieżki. Chodzi głównie o bezpieczeństwo 

dzieci. Albo sąsiada zwerbować, bo po prostu jest pochylone takie. Jest zasygnalizowane. Na 

razie efektów to nie przynosi. Dziękuję. 

 

9. Zakończenie sesji. 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Kalinowo 

  

 

Przygotował(a): Anna Szyłak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


